
Okres  sprawozdawczy od 30 grudnia 2015  
do 29 marca 2016 roku

Na  sesji  w dniu 29 grudnia 2015 roku  podjęto 12 uchwał,  które zostały
wdrożone do realizacji. 
Na  sesji nadzwyczajnej  w dniu 27 stycznia  2016 roku  podjęto 5 uchwał,
które zostały wdrożone do realizacji. ,

W okresie sprawozdawczym wydałam 33 zarządzeń, które dotyczyły:
– przekazania sołectwom do korzystania i zarządzania składniki mienia

Gminy ( szt. 11),
– w/s zmian w budżecie gminy Janowiec Kościelny na 2015 roku,
– ustalenia  wysokości  pogotowia  kasowego  w  kasie  Urzędu  Gminy

Janowiec Kościelny na rok 2016,
– ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do zbycia (dot. lokalu

Nr 52 w msc, Napierki oraz zbycia działki Nr 17/2, 16/10  obręb Miąchy,
Nr 1/3  i Nr 1/6 obręb Piotrkowo,

– w/s  realizacji  zadań  obrony  cywilnej  i  zarządzania  kryzysowego  w
Gminie Janowiec Kościelny w 2016 roku,

– w/s  realizacji  pozamilitarnych  przygotowań  obronnych  w  Gminie
Janowiec Kościelny,

– w/s  przyjęcia  Regulaminu  dofinansowania,  transportu  i
unieszkodliwiania  wyrobów  zawierających  azbest  z  obiektów
budowlanych z terenu Gminy janowiec Kościelny na rok 2016,

– przyjęcia Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Janowiec Kościelny,
– ogłoszenia  naboru wniosków na wykonanie  zadań z  zakresu  kultury

fizycznej na terenie Gminy Janowiec Kościelny w roku 2016,
– w/s wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Janowcu

Kościelnym  do  realizacji  zadań  z  zakresu  świadczenia
wychowawczego,

– w/s Regulaminu naboru na stanowisko urzędnicze w Urzędzie Gminy
Janowiec Kościelny oraz na kierowników jednostek organizacyjnych, za
wyjątkiem Kierownika instytucji kultury,

– powołania  komisji  konkursowej  (  oceniającej  wnioski  na  wykonanie
zadań  z  zakresu  kultury  fizycznej  na  terenie  Gminy  Janowiec
Kościelny).

– w/w  powołania  komisji  rekrutacyjnej  do  przeprowadzenia  naboru  na
stanowisko – Radcy Prawnego.

– w/s  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu  Gminy  Janowiec
Kościelny za 2015 rok,

– w/s  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu  finansowego
Samorządowego  Ośrodka  Kultury,Sportu  i  Rekreacji  w  Janowcu
Kościelnym za 2015 rok,

– w/s powołania Komisji Konkursowej ( do realizacji zadania pt.” Dowóź



uczniów niepełnosprawnych z gminy Janowiec Kościelny realizujących
obowiązek  szkolny  i  nauki  do  Ośrodka  Rehabilitacyjno-Edukacyjno-
Wychowawczego dla Dzieci i Młodzieży z Upośledzeniem Umysłowym
w Nidzicy” ),

– w/s ustalenia rocznego planu kontroli wewnętrznych w Urzędzie Gminy
Janowiec  Kościelny  oraz  ustalenia  planu  kontroli  w  jednostkach
organizacyjnych na 2016 rok.

W okresie objętym sprawozdaniem:

-  5  stycznia  2016  roku  wspólnie  z  Panem  Kierownikiem  Referatu
Gospodarki  Terenowej  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Zgromadzenia
Ekologicznego  Związku  Gmin  „Działdowszczyzna”,  które  było
poświęcone tematowi zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW w Olsztynie
na  rozbudowę składowiska  odpadów.  Następnie  16  marca  odbył  się
Zarząd  Ekologicznego  Związku  Gmin  „Działdowszczyzna”,  który  był
poświęcony  zaopiniowaniu  Planu  Inwestycyjnego  Wojewódzkiego
Planu Gospodarki Odpadami w zakresie inwestycji Związku. Dokonano
też odbioru kwatery składowiska odpadów w Zakrzewie. W posiedzeniu
uczestniczył Pan Leszek Jabłoński.

– 15  stycznia  uczestniczyłam  w  spotkaniu  z  udziałem  Wojewody
Warmińsko-Mazurskiego Panem Arturem  Chojeckim, które poświęcone
było  sprawom  dotyczącym  naszego  powiatu  i  regionu.  Mówiono  o
drogach, ochronie środowiska, wiatrakach, programie 500 plus, mapach
potrzeb zdrowotnych, oświacie i ochronie zabytków.

– 16  stycznia  odbyło  się  zebranie  sprawozdawczo-wyborcze  OSP  w
Nowej Wsi Wielkiej, a 5 marca  w Janowcu Kościelnym.
Na  zebraniach  dokonano  oceny  minionego  roku,  a  także  wyboru
nowych  władz,  tj.  Zarządów  jednostek  i  komisji  rewizyjnych.  W
zebraniach  uczestniczyłam  wspólnie  z   przedstawicielami  Komendy
Powiatowej  PSP,  Powiatowego  Zarządu  ZOSP  i  Komendanta
Gminnego.
Najpilniejsze  tematy  w  tych  jednostkach  to  doposażenie  w  sprzęt,
systematyczne  podnoszenie  kwalifikacji  druhów  poprzez  udział  w
szkoleniu,  zakup   samochodu  dla  OSP  w  Janowcu  Kościelnym,
rozbudowa garażu w Nowej Wsi Wielkiej,

– 19 stycznia  zostało  zwołane zebranie  w sprawie  wyboru sołtysa  dla
sołectwa Kołaki. Ustępujący Sołtys złożył rezygnację z pełnionej funkcji.
Pierwsze zebranie nie przyniosło rozstrzygnięcia w/s wyboru, dopiero
kolejne  spotkanie  zwołane  na  dzień  28  stycznia.   Nowym Sołtysem
został wybrany Pan Jan Wylamowski, któremu serdecznie gratulujemy i
życzymy wszelkiej pomyślności w pełnieniu tej funkcji.



Poprzednikowi   Panu  Zdzisławowi Szczepkowskiemu dziękujemy za
współpracę.  Dodam,  że  Pan  Jan  Wylamowski  wykazał  się  już
inicjatywą,  otóż  we  własnym  zakresie  zorganizował  odnowienie  i
uporządkowanie  przystanków  autobusowych  w  miejscowości
Miecznikowo-Kołaki i  Miecznikowo-Siwe. Gmina zakupiła tylko środek
do impregnacji drewna. Na bieżąco informuje nas o wszystkich 
potrzebach.  Serdecznie  dziękuję  za  to  zaangażowanie  i  życzę,  aby
wzrastało.  My  samorządowcy  bardzo  chętnie  wspieramy  wszelkie
inicjatywy oddolne z udziałem sołtysów, radnych i mieszkańców.

– 20 stycznia  uczestniczyłam w uroczystym otwarciu Regionalnego Portu
Lotniczego  Olsztyn-Mazury,  z  udziałem  Wojewody  i  Marszałka
Województwa, Posłów i Senatorów RP, a także licznie przybyłych gości.
Na razie loty są  ukierunkowane do Krakowa i Berlina.

– 27  stycznia  zwołana  została  nadzwyczajną  sesja  Rady  Gminy  na
wniosek Wójta , celem rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika
Samorządowego Zakładu Gospodarki Komunalnej, którą Rada Gminy
uznała  za  bezzasadną.  Ponadto  podjęto  uchwałę  w/s  zmiany  WPF
Gminy i zmiany w budżecie gminy na 2016 rok. Podjęto też uchwały w
sprawie  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Powiatem Nidzickim  na
realizację zadań inwestycyjnych w zakresie dróg powiatowych.

– 30  stycznia  wspólnie  z  liczną  grupą  mieszkańców  prezentowałam
Gminę Janowiec Kościelny na balu Rolnika, organizowanym  corocznie
dla  rolników  naszego  powiatu.  Był  to  już  XII  bal  i  w  tym  roku
uczestniczyło  w  nim  200  osób.  Byli  przedstawiciele  Starostwa
Powiatowego oraz instytucji  działających  na  rzecz  rolnictwa i  rolnicy
naszego powiatu.

– 5 lutego został podpisany akt notarialny na sprzedaż działki budowlanej
dla  przedsiębiorcy  Pana  Mariusza  Tobojka.  Sprzedaży  dokonano  w
formie przetargu nieograniczonego za kwotę 68.326,50 zł. Działka  o
pow.  0,3325  ha  pod  budowę  budynku  mieszkalnego  oraz  budynku
usługowego  wraz  z  infrastrukturą  techniczną  i  zagospodarowaniem
terenu.

– 11  lutego  obradował  Gminny  Zespół  Zarządzania  Kryzysowego,  w
którym  udział  wzięli  kierownicy  i  przedstawiciele  jednostek
samorządowych  oraz  instytucji  działających  w  Gminie  Janowiec
Kościelny.  Był  też  przedstawiciel  Starosty  Nidzickiego.  Zostały
omówione  najistotniejsze  problemy  z  zakresu  zarządzania
kryzysowego, które miały miejsce w minionym roku, a także plany na
nowy  rok.  Dokonano  też  oceny  przygotowania  Gminy  do



funkcjonowania w ekstremalnych warunkach zimowych.

– 14  lutego  uczestniczyłam  w  spektaklu  „  Podaruj  mi  drugie  życie”,
przygotowanym przez młodzież ZSZiO w Nidzicy, w którym grali nasi
młodzi  mieszkańcy  Gminy.  Nie  zabrakło  też  Ich  rodziców  bądź
rodzeństwa.  Spektakl  potwierdził  kolejny  raz,  jak  zdolną  mamy
młodzież.

– 15 lutego uczestniczyłam w Zarządzie Oddziału Powiatowego ZOSP ,
na którym ustalono termin eliminacji powiatowych  nt. Wiedzy z zakresu
pożarnictwa  „  Młodzież  zapobiega  pożarom”.  Następnie  podjęto
uchwały  o  liczbie  delegatów  i  przedstawicieli  na  zjazd  i  tak  Gmina
Janowiec Kościelny ma 3 delegatów i dwóch przedstawicieli Zarządu.
W tym roku Powiatowy Dzień Strażaka powinien odbywać się w Gminie
Janowiec Kościelny. Wstępnie jest zaplanowany na 3 maja.
Komendant  Powiatowy  dokonał  analizy  minionego  roku,  a  Zarząd
podjął  decyzję o dofinansowaniu w kwocie 2 tyś.zł   zakupu sprzętu,
który pozwoli na  wykonywanie badań aparatów napowietrznych. 
Komendant  Powiatowy poinformował  też o możliwości  nieodpłatnego
przekazania dla OSP samochodu ciężarowego, który nie kwalifikuje się
do  karosacji,  a  jedynie   do  rozbiórki  na  części.   OSP  Janowiec
Kościelny złożyła wniosek o jego przekazanie.
Największe  problemy,  to  potrzeba  uzupełnienia  szkoleń  z  zakresu
pomocy  medycznej,  które  są  drogie,  ponieważ  organizują  je  firmy
zewnętrzne.

– 18 lutego w odprawie rocznej poświęconej omówieniu wyników pracy
Komendy Powiatowej Policji udział wzięła Pani Sekretarz Gminy. Część
odprawy poświęcona była mapie zagrożeń bezpieczeństwa. Narzędzie
to  będzie  wynikiem  konsultacji  społecznych  w  zestawieniu  z  bazą
wyjściową, którą stanowi rzeczywistość roku 2015. Zadowalający jest
fakt, że wyniki Komendy Powiatowej Policji  w Nidzicy zbliżone są do
najlepszych w województwie.

– 19  lutego  odbyła  się  odprawa  roczna  podsumowująca  działalność
Komendy Powiatowej  Straży  Pożarnej  w  2015  roku,  w  której  udział
wziął Pan Paweł Oman. Podsumowano działalność Państwowej Straży
Pożarnej  oraz  Ochotniczej  Straży  Pożarnej,  działających  na  terenie
powiatu.  W  trakcie  spotkania  KP  PSP  w  Nidzicy  otrzymała  nowy
samochód kwatermistrzowski  z żurawiem. Dokonano też uroczystego
otwarcia strażnicy PSP po termomodernizacji.

– 19  lutego  odbyło  się   podsumowanie  w  naszym  Urzędzie  kontroli
prowadzonej przez Najwyższą Izbę Kontroli,  Delegaturę w Olsztynie.



Kontrolą objęto rok 2000 i lata 2011-2015. Ogólne wnioski po kontroli
to:
-  w  latach  2011-2015  Gmina  prawidłowo  i  skutecznie  realizowała
poddane  analizie  zadania  dotyczące  zbiorowych  potrzeb  wspólnoty.
Niejednokrotnie kontrolujący podnosił , że przy tak skromnym budżecie
realizowano wiele inwestycji. Zapewne było to możliwe poprzez kredyty
i  pozyskane  środki  zewnętrzne.  Jednak  Gmina  przy  znacznym
zadłużeniu  będzie  musiała  w  przyszłości  ograniczyć  wydatki  na
inwestycje, bądź zwiększyć  wpływy do budżetu Gminy.
Z kontroli są tylko dwa wnioski:
1)  informowanie  uczestników  postępowań  administracyjnych  o
terminach załatwiania spraw. W trakcie kontroli stwierdzono przypadki
braku  informacji  o  przedłużającym  się  terminie  załatwiania  spraw
wyjątkowo skomplikowanych z zakresu wydania warunków zabudowy.
2)  opracowanie  i  przedłożenie  Radzie  Gminy  planu  rozwoju  sieci
drogowej.  Gmina realizuje zadania na podstawie Wieloletniego Planu
Inwestycyjnego, który nie spełnia wymogów ustawy i nie jest planem
rozwoju sieci drogowej.

– 25 lutego odbyło się spotkanie w naszej Gminie z udziałem radnych,
sołtysów  i  przedstawicieli  KP  Policji  w  Nidzicy  na  temat   „  mapy
Zagrożeń”.  Okazuje się,  że nasza Gmina jest  bezpieczną jednostką.
Największym zagrożeniem jest droga S7, przebiegająca przez Gminę.

– 8 marca w SOKSiR w Janowcu Kościelnym świętowano Dzień Kobiet,
na które zaproszono Panie Radne, Panie Sołtys oraz Panie wskazane
imiennie  przez  radnych  i  Sołtysów,  a  także  Panie  Dyrektorki  i
kierowniczki  Samorządowych  jednostek  oraz  zakładów  pracy
działających  w  Gminie  .  W  rolę  gospodarza  wcielił  się  Pan
Przewodniczący  Rady  Gminy,  który  wraz  z   życzeniami  przekazał
każdej  Pani  symboliczny kwiatek.  Nie  zabrakło  pięknych występów ,
które potwierdzały kolejny raz zdolności artystyczne i wokalne naszych
dzieci i młodzieży, przygotowane przez szkoły: Zespół Szkół w Janowcu
Kościelnym oraz Szkołę Podstawową w Wasniewie-Grabowie, a także
przez  SOKSiR.  Było  to  piękne  spotkanie,  w  którym Panie  czuły  się
docenione  i  wyróżnione  oraz  dumne  z  osiągnięć  swoich  dzieci  ,
wnuków  czy  sąsiadów.  Serdeczne  słowa  podziękowania  w  imieniu
wszystkich  Pań i  własnym kieruję  do Pana Przewodniczącego Rady
Gminy  i  do  Pań  ze  szkół,  które  w  dniu  swojego  święta  przybyły  z
uczniami i uświetniły tę uroczystość.  Dziękujemy Paniom z SOKSiR za
organizację uroczystości  i  za przygotowanie występów artystycznych,
na  których  spoczywał  cały  ciężar   przygotowania  i  prowadzenia
spotkania z okazji 8 marca.

– 12 marca Panie z terenu Gminy kolejny już raz pojechały do Olsztyna,



aby  skorzystać  z  bezpłatnych  badań  mammograficznych  i
cytologicznych.  Badania  przeprowadzono  w  Warmińsko-Mazurskim
Centrum Onkologii w ramach akcji pod hasłem „Dzień Zdrowia Kobiet
Badam  się  więc  mam  pewność”,  która  ma  na  celu  promowanie
bezpłatnych  badań  w  ramach  programów  populacyjnych  i
uświadomienie,  jak  ważna  jest  profilaktyka  onkologiczna  w  życiu
kobiety. W badaniu udział wzięło 48 kobiet – mieszkanek Gminy.
W tym dniu, świętując Dzień Kobiet, Panie mogły skorzystać z atrakcji, 
jak występ chóru szpitalnego, pomiarów ciśnienia i poziomu cukru w 
krwi , wyrobienia dostępu do Zintegrowanego Informatora Pacjenta.
Panie mogły sobie zrobić makijaż i skorzystać z porad kosmetyczki. 
Był też słodki poczęstunek, a w drodze powrotnej wspólny obiad.

– 21  marca  został  rozstrzygnięty  konkurs  na  „Najpiękniejszą  Palmę
Wielkanocną”. W  tym  roku  przygotowano  14  palm,  w  tym  pięć  w
kategorii  grupowej  i  dziewięć  w  kategorii  indywidualnej.  Wszystkie
palmy są  przepiękne,  co  można  było  podziwiać  podczas  procesji  w
Niedzielę Palmową. Wyniki zostaną ogłoszone w niedzielę 3 kwietnia, w
trakcie Mszy Świętej o godz. 10.oo. Wszystkim uczestnikom konkursu
serdecznie gratulujemy i dziękujemy za trud i pracę, które towarzyszyły
tym  pięknym  dziełom.  Organizatorem konkursu  jak  co  roku  są:  Ks.
Proboszcz Jacek Lubiński, Kierownik ŚDS w Szczepkowie Borowym i
Gmina Janowiec Kościelny, którzy też fundują nagrody dla pierwszych
trzech miejsc w każdej kategorii, a także za wyróżnienia dla wszystkich
uczestników.

Wśród innych ważnych wydarzeń w okresie objętym sprawozdaniem należy
wskazać tematy:

– wymieniliśmy 6 lamp tradycyjnych na energooszczędne (ledowe) dla
oświetlenia ulicznego w miejscowości Miecznikowo-Gołębie, za kwotę
3.673 zł.

– Został złożony wniosek do PROW na lata 2014-2020 o dofinansowanie
zadań inwestycyjnych z zakresu dróg:

1) przebudowa  dróg  wewnętrznych  wraz  z  towarzyszącą  infrastrukturą
techniczną w miejscowości Szczepkowo Borowe, na odcinku 977 mb,
wartość kosztorysowa zadania 1 115 633 zł,

2) przebudowa drogi wewnętrznej na osiedlu mieszkaniowym w Janowcu
Kościelnym, na odcinku 943 mb, wartość kosztorysowa 606 305 zł,

3) zmiana  nawierzchni  drogi  gminnej  w  miejscowości  Waśniewo-
Gwoździe, na odcinku 520mb, wartość kosztorysowa 205 143 zł,



4) przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Napierki  wraz  z
odwodnieniem, odcinek 600 mb, wartość kosztorysowa 1 638 858 zł,.

5)  Ponadto  w  ramach  byłego  FOGR  został  złożony  wniosek  na
modernizację  drogi  gminnej  Miecznikowo-Kołaki-Jabłonowo-Dyby,
odcinek 765 mb, wartość kosztorysowa 264,000 zł .

Wspólnie ze Starostwom będą też realizowane dwa zadania, na które
Starosta Nidzicki wnioskuje o dofinansowanie z PROW 2014-2020, a
mianowicie:

1)  przebudowa  drogi  powiatowej  Krokowo-Szkudaj-Powierż,  długość
5,638  km,  wartość  kosztorysowa  1151  980  zł.  Na  terenie  Gminy
Janowiec Kościelny będzie wykonany odcinek 626 mb.

2)  przebudowa  dróg  powiatowych  na  odcinku  Safronka-Janowiec
Kościelny-Kuce-Etap  II,  czyli  przebudowa  drogi  powiatowej  przez
miejscowość Safronka (dł.200mb) oraz na odcinku Safronka-Janowiec
Kościelny (dł.3,987 km). Łącznie  4,187 km, wartość kosztorysowa 3
660 671,- zł

-  Podobnie  jak  w  latach  wcześniejszych   mieszkańcy  Gminy  mogli
złożyć  wnioski do WFOŚiGW o dofinansowanie w 85% demontażu i
utylizacji eternitu. Złożono 8 wniosków od właścicieli budynków, którzy
planują  zmianę  pokrycia  dachowego  w  roku  bieżącym.  Gmina
przygotowuje  stosowny  wniosek  o  wsparcie  finansowe  dla
wnioskodawców.

- W okresie objętym sprawozdaniem mieszkaniec Bielaw Pan Adrian
Jurkiewicz złożył wniosek o wydanie decyzji środowiskowej na budowę
fermy indyczej o jednorazowej obsadzie 17 700 sztuk. Odbyła się już
rozprawa  z  udziałem  mieszkańców  na  temat  planowanego
przedsięwzięcia,  które  pozytywnie  opiniują  realizację  planowanego
zadania.
Również  w  tym  czasie  Firma  EKOENERGIA złożyła  trzy  wnioski  o
wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach na zadania :

1)  budowa  farmy  wiatrowej  :Janowiec  Kościelny  Północ”  w
miejscowościach: Janowiec-Zdziety,  Janowiec Kościelny,  Pokrzywnica
Wielka i Szczepkowo Zalesie ( o mocy 16,8 MW) ,

2)  budowa  farmy  wiatrowej  „Janowiec  Kościelny  Południe”  w
miejscowości Bielawy ( o mocy do 33,6 MW).

3)  budowa  farmy  wiatrowej  „Janowiec  Kościelny  Wschód  „  w



miejscowości Zaborowo ( o mocy 16,8 MW).

Zgodnie z obowiązkiem ustawowym zostało wszczęte postępowanie w
w/w  sprawach,  które  we  wszystkich  przypadkach  zostało
oprotestowane przez mieszkańców. W chwili obecnej postępowania są
zawieszone  do  czasu  przedłożenia  przez  Wnioskodawcę  raportu  o
oddziaływaniu  przedsięwzięcia  na  środowisko.  Z  rozmów  z
mieszkańcami  wynika,  że  protesty  nie  dotyczą  samej  budowy
wiatraków,  tylko  odległości  w  jakich  projektowane są  od istniejących
zabudowań.  Jest  przygotowany  projekt  ustawy  regulujący  problem
odległości wiatraków od zabudowań mieszkalnych i czekamy na jego
ogłoszenie, aby móc ten problem rozwiązać precyzyjnie przy pomocy
aktu prawnego.

-  W  okresie  objętym  sprawozdaniem  zostało  sporządzone
sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  Gminy  Janowiec  Kościelny   za
2015r, które będzie przedmiotem debaty na następnych spotkaniach, a
które w dniu dzisiejszym zostało Państwu Radnym przekazane.

-  23  marca  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Rady  Powiatowej
Warmińsko-Mazurskiej  Izby  Rolniczej,  w  trakcie  którego  przekazane
zostały informacje dotyczące pomocy na inwestycje w gospodarstwach
rolnych  (modernizacja  gospodarstw  rolnych  z  PROW  ,  która  jest
podobna jak  w naborze  PROW 2006-2013).  Maksymalna pomoc,  to
kwota 500 tyś.zł, w tym na sprzęt 200 tyś zł i wnioskowana kwota musi
być wyższa niż 50 tyś.zł. W naszym województwie środków wystarczy
na około 500 wniosków. 
Wszelkie  informacje  w  tym zakresie  można uzyskać  w  Powiatowym
Zespole Doradztwa  Rolniczego w Nidzicy .

Omówiono też  temat  płatności  bezpośrednich  za  2015 rok  i  w  roku
2016. W Biurze Powiatowym ARiMR za rok 2015 pozostaje jeszcze nie
rozpatrzonych 300 wniosków. Wśród nich 250 – to wnioski dotyczące
gospodarstw , gdzie były prowadzone kontrole i 50 to sprawy bardzo
skomplikowane.
Wnioski na 2016 rok są przyjmowane  od 15 marca do 16 maja. Nadal
będą  płatności  dla  młodego  rolnika,  płatności  ekologiczne,
rolnośrodowiskowe , wpłata na  zalesienie i premia pielęgnacyjna oraz
premia zalesieniowa.

W trakcie  spotkania  Powiatowy Inspektorat  Weterynarii  przekazał,  iż
ciągle jest obawa o wystąpienie afrykańskiego pomoru, który przenoszą
dziki. W tym  roku planowany jest odstrzał 40 tys. dzików. W naszym
powiecie pojawiły się też ogniska chorób zakaźnych,  jak  bruceloza i
gruźlica  bydła,  które  atakują  najczęściej  duże  stada.  Nowy  projekt



ustawy o ochronie zwierząt przewiduje identyfikację psów. W roku 2016
kładzie się szczególny nacisk na zwalczanie chorób wśród pszczół.
Zwrócono też uwagę, aby rolnicy pilnowali, aby w przypadku leczenia
zwierząt  lekarz wystawiał  kartę leczenia. Za brak takiego dokumentu
jest odpowiedzialność karna dla lekarza i rolnika.
Potwierdzono, iż Wojewoda Warmińsko-Mazurski uruchomił komisje d/s
szacowania  szkód  spowodowanych  niekorzystnymi  zjawiskami
atmosferycznymi. Zatem rolnicy, których uprawy dotknęła klęska, winni
pilnie zgłosić ten fakt do Urzędu Gminy, składając stosowny wniosek.
Wszelkie  informacje  w  tej  sprawie  można  uzyskać  u  Pana  Leszka
Jabłońskiego.  Sugeruje  się,  aby  rolnicy  składali  wnioski  i  szacowali
szkody, może to być pomocne w przypadku ponownej klęski suszy, po
prostu łatwiej będzie spełnić kryteria.

- Na przełomie roku 2015/2016 rozpoczęliśmy rozmowy z przedstawicielami
Spółki „ Eko-Kozłowo” , która w gminie Kozłowo od dwóch lat przejęła system
cieplny, a od stycznia  br. również gospodarkę wodno-ściekową. 
Przedstawiciel  Spółki  spotkał  się  kierownictwem  Urzędu  i  radnymi.  Ja  z
Panem Przewodniczącym Rady Gminy byliśmy też na rozmowie  z Panem
Wójtem Gminy Kozłowo.

Jest  to  Spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością,  w  której  gmina
Kozłowo  ma  49% udziału.  Gmina  jako  udział  wprowadziła  swoją  działkę,
pozostały majątek oddano w dzierżawę. Spółka ma  pozyskać w tym roku
znaczące  środki  finansowe  na  budowę  nowej  kotłowni  z  biurowcem  dla
Spółki, ma wykonać termomodernizację wszystkich obiektów komunalnych,
wymianę w nich oświetlenia na energooszczędne i planuje wytwarzanie taniej
energii  elektrycznej  dla  odbiorców  komunalnych,  osób  fizycznych  i  farmy
drobiu ( będzie budowanych 40 kurników). Wójt Gminy Kozłowo jest bardzo
zadowolony, że taki Podmiot jest w  Jego gminie, który w najbliższym czasie
wygeneruje wzrost znaczący wartości majątku Gminy i stworzy oszczędności
dla budżetu Gminy.

W  naszym  przypadku  proponują  modernizację  istniejącego  systemu
cieplnego  bądź  budowę  nowego,  uszczelnienie  sieci  cieplnej,  wymianę
cieplnej  instalacji wewnętrznej w Domu Strażaka i Ośrodku Zdrowia, która
jest  w  bardzo  złym  stanie,  termomodernizację  Dom  Strażaka  i  Ośrodka
Zdrowia,  wymianę  pokrycia  dachowego,  zmodernizowanie  ogrzewania  w
szkole, ponieważ w części obiektu jest zawsze zimno,doprowadzenie ciepła
do świetlicy wiejskiej, a także stworzenie możliwości podłączenia się do sieci
cieplnej osób fizycznych bądź firm. Ponadto proponują wymianę oświetlenia
wewnętrznego we wszystkich obiektach komunalnych na energooszczędne,
dostarczenie  do  nich  ciepłej  wody,  a  także  sprzedaż  taniej  energii
elektrycznej.  Spółka  we  własnym  zakresie   przygotowuje   audyt
energetyczny, pisze wniosek i pozyskuje na ten cel środki unijne. W żaden
sposób nie jest obciążany budżet gminy. 

W  ten  sposób,  tak  jak  i  w  Kozłowie   wzrósłby   majątek  Gminy.



Dodatkowo proponują też budowę mieszkań socjalnych, do których Gminę
zobowiązuje ustawa. Temat jest cały czas analizowany, ale na pewno warto
się  nim zainteresować.  Mówię  o  nim,  abyśmy wszyscy mieli  wiedzę,  nad
czym samorząd  pracuje,  zwłaszcza,  że  każda podpowiedź  jest  tu  bardzo
cenna.  Na pewno w najbliższym czasie będziemy musieli  podjąć decyzję,
która będzie należało do organu stanowiącego. Prosimy o wszelkie opinie i
wskazówki w tym zakresie.

– 29 marca otrzymaliśmy informację  z  Ministerstwa Finansów,  z której
wynika, że Gmina Janowiec Kościelny otrzyma  o 74 123 zł mniejszą
subwencję oświatową.

Zmniejszenie  subwencji  oświatowej  spowodowane  jest  mniejszą  liczbą
uczniów  niepełnosprawnych  (  -3)  oraz  zmianą  w  zakresie  obowiązku
szkolnego  i  zwiększeniem liczby  dzieci  w  edukacji  przedszkolnej  poprzez
pozostawienie w niej  sześciolatków. Zapowiadana zwiększona dotacja nie
zrekompensowała  Gminie  różnicy  między  środkami,  jakie  dostawaliśmy  z
subwencji  na  jednego ucznia,  a  kwotą  dotacji  na  jednego przedszkolaka.
Rachunek jest  prosty,  subwencja na jednego ucznia to ponad 5 tys.  zł,  a
kwota dotacji na jednego przedszkolaka to kwota 1370 zł. Nasza Gmina w
roku 2015 otrzymała 114 570 zł dotacji, a na 2016 rok już tylko  101 380 zł. 
W roku  2015  dotacja  była  na  każdego  zameldowanego  przedszkolaka,  a
dzisiaj tylko na faktycznie uczęszczającego przedszkolaka. Gmina Janowiec
Kościelny tylko z samej subwencji oświatowej i dotacji przedszkolnej otrzyma
87 313 zł mniej, co dla naszego budżetu, przy tak skromnych dochodach, to
ogromne obciążenie.
- Udało się nam pozyskać – wynająć równiarkę, na razie tylko na dwa dni,
dzisiaj i jutro, z Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Nidzicy.
 Zaczęliśmy od:

– droga  gminna  Szczepkowo-Iwany-Krajewo-Kawęczyno-Szczepkowo-
Skrody i do Szczepkowo Borowe,

– Bielawy – Nowa Wieś Wielka,
– do Kownatek

W dalszej kolejności pozostałe odcinki, ale po krótkiej przerwie.
Kończąc pragnę podziękować Państwu Sołtysom i Radnym, którzy w

swoich  środowiskach  zorganizowali  piękne  spotkania  z  okazji   Sylwestra,
karnawału i Dnia Kobiet.

To piękna sprawa, że integrujecie się nie tylko przy pracy, ale również
wypoczywając i bawiąc się. Potwierdza to, ze w tych środowiskach warto było
remontować  świetlice  wiejskie  i  je  wyposażać.  Proszę,  aby  tam,  gdzie
zamknięto  obiekty,  otworzyć  je  dla  mieszkańców.  Były  długie  zimowe
wieczory, więc stosowna okazja  do wspólnej gry w bilarda  bądź inne gry
zespołowe. Ja wiem, że w trosce o mienie to robicie, ale te obiekty muszą
tętnić życiem.

Wójt 
Bożena Grochala 


